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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért számolták fel a SZÉP-kártya szabadabb 
felhasználására vonatkozó szabályokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Minden  jel  arra  utal,  hogy  az  élelmiszerek  ára  tartósan  magas  marad,  sőt  további  emelkedés
várható.  Az uniós szinten rekordalacsony fizetésből élő magyar  családoknak már eddig is  nagy
nehézséget okozott a hétvégi bevásárlás.

Az MSZP 2021 januárjában azt javasolta, hogy a Széchenyi Pihenőkártya, ismertebb nevén SZÉP-
kártya  használata  váljon  sokkal  egyszerűbbé:  szabad  legyen  az  alszámlák  közötti  átjárás  és
élelmiszervásárlására is használható legyen. Sokaknak jelent ugyanis segítséget, ha ezt a juttatást
inkább  ebédvásárlásra  fordíthatják,  mint  a  wellness  szállodákban  a  szabadidő  eltöltésére.  Azon
kevés  esetek  egyike  ez,  amikor  a  kormány  is  meghallotta  a  segítségre  szorulók  hangját  és
megvalósította az MSZP javaslatát.

Az  elszabadult  infláció,  a  forint  történelmi  mélypontja  nyomán  azonban  újabb  intézkedés  vált
szükségessé. Ezért az idei évben már az élelmiszerboltokban is el lehet költeni a SZÉP kártyákra
érkező összeget. A döntés eredetileg május végéig maradt volna érvényben, melyet aztán július 1.
napjáig hosszabbítottak meg.

De az élelmiszerek ára azóta is egyre csak emelkedik.  Egy év alatt 30 százalék körüli drágulás
mutatható ki a kenyér, a sajt, és a különböző húsok esetében is, és Miniszter Úrnak a múlthéten
tartott  egyik  előadása  alapján  még  további  durva  élelmiszerár-emelkedésre  lehet  számítani.  A
SZÉP-kártya használókról azonban mintha mindenki megfeledkezett volna.

Pedig az MSZP benyújtotta Létbiztonság csomagját, ami segítséget jelenthet. Ennek része a 20 ezer



 
forintos  élelmiszerkupon  a  rászoruló  gyermekes  családoknak,  a  kisnyugdíjasoknak,  a  súlyos
fogyatékkal  élőknek  és  a  szociális  ösztöndíjban  részesülő  egyetemistáknak,  főiskolásoknak.  A
rendszer a szomszédos Romániában már hónapok óta működik, költségeit részben az Európai Unió
finanszírozza.

De ha nem kívánnak ilyen típusú segítséget nyújtani a rászorulóknak, akkor legalább arra a kérdésre
várok választ, hogy

1. Miért feledkeztek meg a SZÉP kártya felhasználókról?
2. Miért számolták fel a szabadabb SZÉP-kártya használatot, illetve azok élelmiszerboltokban 

történő felhasználását?
Várom válaszát.
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